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Írásbeli kérdés

Tisztelt Elnök úr!

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgy űlésről szóló 2012. évi
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló
46/1994. (IX. 30.) OGY határozat 91 .§-ára írásbeli kérdést kívánok benyújtani Balog Zoltán Ember i
Erőforrások Minisztériumát vezető Miniszter Úrhoz

„Káosz és tönkretett életek а spórolás ára

avagy vállalják-e a felelősséget а rokkantrendszer elhibázott átalakításáért?”

címmel .

Tisztelt Miniszter Úr!

А napokban jelent meg а hír, miszerint az alapvető jogok biztosa, Székely László szerint nem volt
kellően előkészített а megváltozott munkaképességű emberek állapotának felmérését végző , és az
ellátásokra való jogosultságot megállapító intézményrendszer átalakítása . Az ombudsman szerint az
ügymennyiség fogadására nem voltak megfelelően felkészítve az új szakigazgatási szervek és
munkatársaik . Az infrastrukturális háttér sem állt mazadéktalanul rendelkezésre, és а körülményeket
tovább rontotta az orvos-szakértő hiány.

Az ombusmani vizsgálat oka az volt, hagy az elmúlt id őbеn több panasz érkezett az аlарvеtő jogok

biztosához, elsősorban а másodfokon eljáró Nemzeti Rehabilitációs és Szociális Hivatal (NRSZI-I) ,
illetve а megyei kormányhivatalok rehabilitációs szakigazgatási szerveinek е lhúzódó eljárása miatt .

Az ellátások ügyintézése az előírt 60 nap helyett átlagosan %1 évet, de solc esetben akár egy évet
vagy még többet is igénybe vett . Az állatni szervek ennek okaként aг orvoshiányt jelölték meg é s
azt is jelezték, hagy az új hatósági rendszert kiszolgálni képes informatikai támogatás uniós
forrásaihoz csaknem egy év késéssel jutottak hozzá, és a szükségesnél lényegesen keveseb b
dolgozóval kénytelenek ellátnia feladataikat .

Az ombudsman rámutatоtt, hogy 'az érintett iпtérйiények' jogaikalma2 á$a sem egységes . Példaként

említette, hogy a hatáságuk nem állapíto ttak. meg az igényl ők számára ' elő leget. Pedig az elő leg



megállapítása а ^оgоsаbsаgi fсftёtсlсk fennállása esetén ---гm сlсftсt&ёпёl fьwvа сlсаgсdъсtсdсй .

Егmсk hiányában sériil а tisztességes сhагаshоz у ffiб jog és а szосiаl i s ъ iztоп sаghоz уаlб jog.

А több hбпар ig tartó eljkások súlyos terhet !rónak а ^сllсmzёсn súlyosan сgёszsе агоsоdо
minimális' jövedelemböí ёlё vagy éppen ellátatlan igёnуlёkm . Mindez több tizezer, közöttük solé

ezer fogyatékossággal é1ö ember kYszоlgаftаffift kсlуzсtёt sйlуоsbitоftа .

А vizsgálat alátámasztja, mit а Magyar Szocialista Párt máz régóta hangoztat : a kormányzat

megalázó helyzetbe hozta а megváltozott munkaképességű embereket. Bebizonyosodott az Orbán-
kormány hatástanulmányok nélkül vágott bele а rendszer átalakításába . А rokkantakon akartak

spórolni, amivel katasztrófát okoztak. Nemcsak erkölcsileg, de szakmailag is elfogadhatatlan az

egész átalakítás, hiszen több tízezer ember lett а kárvallottja az Orbán-kormány felelőtlenségének.

Mindezek miatt kérdezem Miniszter Urat :

а Мсlhаmiпdаzоk '

Miként ldчавJаk ~411 а fеt irt ргоьlёmаkа ?

Várom megtisztelő válaszát !

Budapest, 2014 . január 10.

Pá1 Béla
országgyűlési képviselő

(MSZP)
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